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I-1/9-5/2012. ikt. sz. 
Jegyzıkönyv 

 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2012. június 26.-án 
megtartott Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 Földi Imre bizottság tagja 
 Németi József bizottság kültagja 
 Földi Zoltán bizottság kültagja 

Távol maradt: 
 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke 
 Dékány József bizottság tagja 
 
Tanácskozási joggal részt vesz: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyzı 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezetı 
 
Meghívottak: 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 Tóth Erika Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény Dévaványai 
  Oktatási Egység vezetıje 
 Augusztiny Zoltán közterületi ır 
 
Jegyzıkönyvvezetı: Hermeczi Erika ügykezelı 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Elmondja, 
hogy az Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság mai ülésén a bizottság elnöke 
egyéb irányú elfoglaltsága miatt nem tud jelen lenni, ezért megkérte az ülés levezetésére. 
Köszönti a bizottsági ülésen megjelenteket, Pap Tibor polgármestert, Balogh Csilla jegyzıt, 
Szarka Andrea igazgatási irodavezetıt, Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót, Tóth 
Erika oktatási egység vezetıt, Augusztiny Zoltán közterületi ırt, köszönti továbbá az 
Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság megjelent tagjait.  
A bizottsági tag megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több 
mint a fele megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévı tagjainak száma 4 fı. Távol maradt dr. 
Ágoston Sándor bizottság elnöke és Dékány József bizottsági tag. 
 
Ismerteti az ülés napirendi pontjait, melyek a következık: 

1. A Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetérıl. 
Elıadó: Tóth Erika oktatási egység vezetı  

 
2. Az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének beszámolója az 

oktatási szakmai tevékenységrıl és az intézményi mőködésrıl.   
Elıadó: Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
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3. Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi 
helyzetelemzésének felülvizsgálata. 
Elıadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humánszakreferens 

 
4. Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi 

Program Intézkedési tervének felülvizsgálata. 
Elıadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humánszakreferens 

 
5.  Javaslattétel a „Dévaványáért” kitüntetés 2012. évi kitüntetettjeire.  

Elıadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı           

6. Bejelentések. 

 
Megkérdezi a jelenlévıket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzott el. 
Javasolja, hogy a kitüntetési ügyet az ülés végén a bejelentések megtárgyalása után tárgyalja 
meg a bizottság. Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi 
pontok megtárgyalásával?  
Kéri, aki a napirendi pontok megtárgyalásával egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
89/2012. (VI. 26.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága a 2012. június 26.-án tartandó ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
1. A Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatója a 

dévaványai középiskolai oktatás helyzetérıl. 
Elıadó: Tóth Erika oktatási egység vezetı  

 
2. Az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének beszámolója 

az oktatási szakmai tevékenységrıl és az intézményi mőködésrıl.   
Elıadó: Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 

3. Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási 
Esélyegyenlıségi helyzetelemzésének felülvizsgálata. 
Elıadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humánszakreferens 
 

4. Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási 
Esélyegyenlıségi Program Intézkedési tervének felülvizsgálata. 
Elıadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı, humánszakreferens 
 

5. Bejelentések. 
 
6.  Javaslattétel a „Dévaványáért” kitüntetés 2012. évi kitüntetettjeire.  

Elıadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezetı           
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1. napirend: A Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatója a 
dévaványai középiskolai oktatás helyzetérıl. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Rátér az elsı 
napirendi pont megtárgyalására, amely a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény 
tájékoztatója a dévaványai középiskolai oktatás helyzetérıl. 
Megkérdezi Tóth Erika oktatási egység vezetıt, az írásos beszámolóhoz kiegészítést kíván-e 
elmondani? 
 
Tóth Erika – Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény Dévaványai Oktatási Egység 
vezetıje: Köszönti a bizottság tagjait. Elmondja, hogy a Békés Megyei Kormányhivatal 
Oktatási Fıosztálya által jóváhagyott, az iskola igazgatónıje és az általa készített tájékoztató 
került megküldésre. Az elızı évben készített tájékoztatótól eltérıen igyekeztek az egész 
intézményt bemutatni, mint bizonyára észrevették. A bekérı levélben a dévaványai oktatás 
helyzetének bemutatását kérték, de mivel egy tájékoztató készül az egész oktatási 
intézményre vonatkozón és azt küldi meg az iskola, és több településen is tárgyalják, ezért 
van egy rész, amely minden egységet bemutat és az adott település, jelen esetben a 
dévaványai oktatási egységet kiemelve a személyi, tárgyi feltételek, létszámadatok, 
rendezvényeket illetıen részletesebben kerül ismertetésre. A tájékoztató készítésekor 
rendelkezésre álló adatok kerültek a tájékoztatóba. Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a 
képviselı-testületi ülésen az igazgatónı jelen lesz és ismertetni fogja az érettségi és szakmai 
vizsgák eredményeit és a holnapi beiratkozás létszámadatait.  
Az oktatási egység vezetı ismerteti a vizsgák eredményét. 
Az érettségi vizsga eredménye: 3,3 az osztály átlag. 
A szakmai vizsgák eredménye alapján a nıi szabók teljesítettek a legjobban, a fodrászok 
gyakorlati vizsga eredménye 4,4-es átlag, a festı tanulók eredménye 3,8-as átlag.  
Azon tanulókat, akiket vizsgára engedtek, meg is szerezték a szakmai illetve érettségi 
bizonyítványt.  
A rendezvényeket és az iskolát érintıen minden eseményt bemutattak. Elmondja, mióta 
átkerültek a megyei önkormányzat fenntartásába, különösen figyelnek arra, hogy a 
Dévaványai Hírlapban beszámoljanak az iskolában történtekrıl, tájékoztatást adjanak a 
lakosoknak és az iskola iránt érdeklıdıknek.  
Ennyit kívánt röviden elmondani az oktatási egység vezetı, amennyiben kérdés merül fel a 
bizottság tagjai részérıl, azokra válaszol. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megköszöni 
az oktatási egység vezetıjének a tájékoztatást. Kérdése, hogy a dévaványai oktatási 
egységben oktatott szakmák mennyire aktuálisak, fejlesztéseket terveznek-e? 
 
Tóth Erika – Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény Dévaványai Oktatási Egység 
vezetıje: A nıi szabó szakmát régóta oktatják, a hegesztı szakma oktatása új, az elmúlt évben 
kezdték oktatni. Mindkettı hiányszakma, külön ösztöndíjat kapnak a tanulók ezen szakmákra. 
Nıi szabó szakmát az idei évben nem fognak tudnak indítani, a hegesztı csoport ismételten 
teljes létszámmal fog indulni, amely azért is jó, mert a Magyar Kereskedelmi és Iparkamara 
képzési rendje szerint a kétéves képzés második évét külsı gyakorlati helyen kell eltölteni 
tanulószerzıdéssel, és a dévaványai, szeghalmi és körösladányi cégeknél találtak is maguknak 
gyakorlati helyet a tanulóik. A mőhelyben a 11.-dikesek folytatják a gyakorlatot, Szabó 
László kollega segít ebben, eddig Kónya Mihály volt a gyakorlati oktató, aki nyugdíjba 
vonult. 
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A többi szakmát illetıen a fodrász szakma az MFKB határozatai szerint nem támogatott 
szakma, viszont jelentkezı mindig van, minden iskola indítja, igyekeznek kigazdálkodni 
valamint a támogatásokból az eszközfejlesztésekre az anyagi hátteret megteremteni. Az 
oktatási egység vezetı megköszöni az önkormányzat támogatását is. 
Az eladó szakma szintén nem támogatott szakma, de nem is tiltott. 
Fejlesztést is terveznek, az elmúlt évben beindult kımőves és géplakatos, gépi forgácsoló 
szakmát meghirdetik. A kımőves építıipari szakma, a festı szakmával egy szakmacsoportba 
tartozik. A géplakatos, gépi forgácsoló a gépészeten a hegesztıvel egy szakmacsoport. 
Elmondja az oktatási egység vezetı, hogy szeptembertıl indíthatnak utoljára 2+2 osztályos 
képzést. Szakma csoportba irányíthatók még a tanulók. Amennyiben úgy látják, hogy gépi 
forgácsoló vagy géplakatos szakma iránt nagyobb az igény, lehetıség van képzésre. A 
következı évtıl csak 3 éves képzést lehet a 8. osztály után beindítani, és sajnos a 
gyermekeknek el kell dönteniük, mely szakmát választják és egy év múlva nem fognak tudni 
egyszerő szakmaváltási kérelemmel átmenni más szakmára.  
A vendéglátás és idegenforgalom szakma bevezetését a kényszer hozta magával. A Békés 
Megyei Önkormányzat mőködteti a Túrér Vendégházat és átadta az akkor még Farkas Gyula 
Közoktatási Intézménynek. Az idei tanévben új csoportot (panzió) nem indítanak, helyette az 
utazás turizmus gimnáziumi oktatást vonják be a mőködtetésbe.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy 
a turizmushoz az egészségügy is kapcsolódik, nem gondolták ennek a szakmának a 
bevezetését, mint a gyulai középiskolában? A Strandfürdı és gyógyászat miatt jónak tartaná 
az egészségturizmus szakma tanítását is a bizottsági tag.  
 
Tóth Erika – Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény Dévaványai Oktatási Egység 
vezetıje: Az egészségturizmus szakmakörbe tartozó szakmák mind érettségire épülnek, ezt 
elsısorban a felnıttképzés terén kellene megcélozni, mivel Dévaványán az érettségi után 
szakmát adó képzésekre az a tapasztalat, hogy elszórt a jelentkezés. Próbálkoztak kozmetikus, 
webmester képzéssel, néhány fı jelentkezett a környezı településekrıl, de nagyobb területi 
átfogásra lenne szükség, hogy egy-egy érettségire épülı csoport elinduljon. A Tisza Kálmán 
Közoktatási Intézmény keretén belül ugyanakkor van rá lehetıség, Orosházán és Békésen.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megköszöni a 
tájékoztatást. Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Békés Megyei Tisza 
Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatójával kapcsolatban? 
Megadja a szót Németi József bizottsági kültag részére. 
 
Németi József - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Kérdése, 
hogy a dévaványai oktatási egységben a kompetenciamérés hogyan sikerült? Kérdése 
továbbá, hogy jogszabály szerint OKJ képzésre jelentkezık, akik 21. életévet betöltötték, 
nappali képzésben nem vehetnek részt, csak esti és levelezı tagozatos képzésben. Ez a 
változás hogyan érinti a középiskolát? 
 
Tóth Erika – Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény Dévaványai Oktatási Egység 
vezetıje: A kompetencia mérés az egység szintjén ugyanúgy zajlik a középiskolában is. A 
felelıse Takács Edina. A telephelyi oktatási egység eredményeit külön le lehet hívni, de az 
összintézményi eredmények is feltüntetésre kerülnek. Egységekre bontva is le lehet kérdezni. 
A tájékoztató nem tartalmaz a kompetenciamérésrıl információt, de a testületi ülésen erre is 
kitérnek. Az eddigi években egyszer sem kellett a fenntartó felé intézkedési tervet 
megfogalmazni.  
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A gimnazisták a jó közepes átlag körül teljesítenek, elérik az országos átlag szintet. A 
szakiskolások tekintetében a 9. osztályban megrekednek azok, akik nyolcadikban éppen 
átbukdácsolnak, nem lehet ıket tízedikbe továbbengedni, mert a szakképzési, szakmai 
követelményeket pl. szakrajzot nem tudják teljesíteni. Vannak olyan nyolcadikos tanulók, 
akik még pótvizsgát tesznek, és nem ritka, hogy még egyszer ismétli a 9. osztályt, és még 
akkor sem tudja a követelményeket teljesíteni. Közülük vannak, akik 8 osztályos végzettséget 
szereznek, illetve 16. életévet betöltve 31-es OKJ számú szakmákat választják, de ott sem 
mindig boldogulnak.  
Példaként említi az oktatási egység vezetı az eladó szakmát, ahol idegen nyelvbıl 
vizsgázniuk kell. Ajánlaniuk kell árucikkeket, és vannak, akik nem tudják teljesíteni.  
A falusi vendéglátás jóval könnyebb szakma, nagyobb a gyakorlati jellege, a nyelvismeret 
bemutatkozás szintjén elegendı a vizsgán, de még itt is nehéz a dolga a tanárnak ezekkel a 
tanulókkal.  
A kompetenciamérés eredményeket meg fogja nézni és bemutatja a testületi ülésen. 
Elmondja, hogy a kompetenciamérésre elıre készülnek, megjelennek gyakorló feladatok, 
munkafüzetek, és pályaorientációs órán magyar, matematika tárgyak feladatait gyakorolják a 
tanulók. 
Az OKJ képzést illetıen a közoktatási törvény szerint abban az évben kezdhet tanévet a 
tanuló, amikor a 22. életévét betöltötte. Amennyiben 21 éves és akkor szeretne nappalin 
szakmát szerezni, nem küldhetı el, mert tanulhat egy évet nappali tagozaton és a második 
évet felnıttképzésben.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy a másodszakma megszerzése 
már költségtérítéses. 
 
Tóth Erika – Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény Dévaványai Oktatási Egység 
vezetıje: Elmondja, hogy az elsı szakma megszerzése nem költségtérítéses, csak a második 
szakma. A törvény szerint vizsgálják, amennyiben betöltötte a 7. életévét, amikor az iskolát 
elkezdte a tanuló, egy évvel meghosszabbítható, vagy ha SNI-s tanuló, illetve amíg a három 
éves képzés volt (fodrász, asztalos, festı három éves szakképzés volt), akkor is kezdhet még 
23 évesen is.  
A másodszakma költségtérítéses, a fenntartó által meghatározott térítési díj illetve tandíj 
fizetési szabályzat alapján kell fizetni, amely mindig tanévre vonatkozik. A fenntartóváltást 
követıen nagy valószínőség szerint változni fog a díj mértéke. Az elmúlt tanévben havonta 
4.000 Ft. volt a szakképzés tandíja, amennyiben kollégiumot igényeltek további + 4.000 Ft-ot 
kellett fizetni. A másodszakmások tekintetében, amennyiben ösztöndíjas a szakma, azt 
vállalni szokták a családok. Ebben az esetben az iskola részére utalják át az ösztöndíjat.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megkérdezi 
van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási 
Intézmény tájékoztatójával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a Békés Megyei 
Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatóját a dévaványai középiskolai oktatás 
helyzetérıl jóváhagyólag fogadja el. 
Kéri, aki a tájékoztató elfogadását javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
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H a t á r o z a t 
90/2012. (VI. 26.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, 
hogy a Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatóját a 
dévaványai középiskolai oktatás helyzetérıl jóváhagyólag fogadja el. 
 
Az Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság az intézmény oktatási 
egység vezetıjének és dolgozóinak további eredményes munkavégzést kíván.  
 

(A Békés Megyei Tisza Kálmán Közoktatási Intézmény tájékoztatója a dévaványai 
középiskolai oktatás helyzetérıl a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
2. napirend: Az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
beszámolója az oktatási szakmai tevékenységrıl és az intézményi mőködésrıl. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Rátér a 
második napirendi pont megtárgyalására, amely az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola 
Intézményegységének beszámolója az oktatási szakmai tevékenységrıl és az intézményi 
mőködésrıl. Megkérdezi Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót, az írásban benyújtott 
beszámolóhoz kiegészítést kíván-e elmondani? 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy az ÁMK intézményrıl többször 
kerül sor a testületi üléseken beszámolóra. Kiemeli a beszámoló 4. oldalán a létszámadatokat, 
amely 5 évre visszamenıleg került bemutatásra. Látható, hogy a tanulók létszáma csökken, 
viszont az SNI tanulók és BTM tanulók száma nem csökken, inkább növekszik. Hiába 
csökken a tanulói létszám, több tanuló van, aki 2-3-nak számít, az ık számuk folyamatosan 
növekedik. Növelik a pedagógusok munkáját és a tanulótársaik helyzete sem egyszerőbb, 
amennyiben SNI vagy BTM tanuló is van az osztályban, akinek meghatározott tantárgyból 
mentessége van. Ezek a tanulók egy idı után nem tudják követni a tananyagot, hiába vannak 
különbözı módszerek, nehezebbé teszik az oktató munkát.  
Nem tartalmazza a beszámoló, de jobbak voltak azok az osztályok, ahol az SNI-s tanulók, 
akikrıl megállapították, hogy enyhe értelmi fogyatékos tanulók, külön tanulhattak. Az ık 
szintjükön kevesebbet kellett tanulniuk, volt sikerélményük, egyéni bánásmód elve 
megvalósulhatott, illetve olyan alapokat kaptak, amellyel a szakmunkás bizonyítványt meg 
tudták szerezni. Ecsegfalva Önkormányzat képviselı-testületi ülésén is elmondta, hogy a 
szegregált osztályba járt tanulók meg tudták szerezni a bizonyítványt. Ez már nem mondható 
el minden tanulóra, aki beintegrált osztályba jár, mert most is van néhány nyolcadikos tanuló, 
aki 3-4 tantárgyból buktak annak ellenére, hogy mentességük van több tantárgyból is. 
Pótvizsgára kell beiratkozniuk. Sok tanári segítséggel sem tudja az elégséges szintet elérni. 
Sokszor hiába a szülıi akarat, ha a tanuló nem motivált.  
A beszámolóban több tanulmányi és sportversenyt bemutattak, melyeken eredményesen részt 
vettek az ÁMK tanulói. Mőködik iskolai alapítvány, amely sokat tesz a versenyekre történı 
eljutás érdekében és a jutalmazás tekintetében. Ebbıl tudták a diákok sportnapi programját 
támogatni, illetve színházi látogatást, kirándulást tudtak támogatni.  
Ennyit kívánt röviden elmondani az ÁMK igazgató, amennyiben kérdés merül fel a bizottság 
tagjai részérıl, azokra válaszol. 
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Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megköszöni 
az ÁMK igazgatónak az ismertetést.  
Megadja a szót Földi Zoltán bizottsági kültag részére. 
 
Földi Zoltán - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Jelzi, hogy a 
beszámoló utolsó elıtti oldalán a dévaványai középiskolába jelentkezett tanulók 
bemutatásánál az összlétszám tekintetében számszaki hiba van. 
A bizottsági kültag kevésnek tartja a dévaványai középiskolába jelentkezettek létszámát, 
esetleg a szülıi visszajelzés, osztályfınöki jelzés alapján kellene javítani ezt a számot. 
A középiskola beszámolójából is kitőnik, hogy a szakiskolai képzésre nem lehet panasz. 
Szükség volna a dévaványai középiskola népszerősítésére. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy az idei tanévben kevesen 
jelentkeztek a dévaványai középiskolába. Az elmúlt testületi ülésen a kompetencia mérés 
eredményének megtárgyalása során is felvetıdött a helyi középiskolába jelentkezettek 
alacsony száma, és akkor is elmondta, hogy a szülıket nem tudják befolyásolni, viszont az a 
gyakorlat, hogy október 2.-a után visszajönnek helybe tanulni a gyerekek, illetve 9. osztály 
után is átiratkoznak a dévaványai középiskolába, egyrészt mert nem bírják megszokni a 
kollégiumot, vagy magasabb az elvárás, vagy az anyagi költsége miatt. Nem tudják 
befolyásolni az iskolaválasztást, és nincs is erre kötelezettségük. A szülık szabad választás 
alapján döntenek, mely iskolába íratják be a gyermeküket. Nem mérik fel sokan, hogy tudják-
e a kollégiumot fizetni. Elmondja az ÁMK igazgató, hogy azt is látják, hogy a szülık a 
legjobbat akarják a gyereküknek, és azért íratják be erısebb iskolába, hogy lássák megállja-e 
a helyét. Nehezen lehet befolyásolni a szülıket a döntésben. Nyílt napon külön elmennek a 
középiskolába, illetve a középiskolából is eljönnek az általános iskolába a tanárok fogadó 
órára.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Tájékoztatást 
kér az ÁMK igazgatótól a beiskolázási adatokról. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy 66 tanköteles korú gyermek 
van. Egy osztályt indít a Szügyi Dániel Református Általános Iskola. A beiratkozás elıtt az 
ÁMK-ban két elsı osztály indítását tervezték, 45-50 tanulóra számított, de 57 tanulót írattak 
be az ÁMK-ba a 66 fıbıl, és azóta is jeleztek már beiratkozási szándékot. Vannak, akik még 
maradhattak volna az óvodában, de az iskolaérettségi vizsgálaton megfeleltek és a szülık úgy 
döntöttek, beíratják az iskolába a gyermeküket.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megjegyzi, 
hogy a Szügyi Dániel Református Általános Iskolába nagyon kevés gyermeket írattattak be. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola 
Intézményegységének az oktatási szakmai tevékenységrıl és az intézményi mőködésrıl 
készült beszámolóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy az ÁMK 
Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének az oktatási szakmai tevékenységrıl és 
az intézményi mőködésrıl készült beszámolóját jóváhagyólag fogadja el. 
Kéri, aki a beszámolót elfogadását javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
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H a t á r o z a t 
91/2012. (VI. 26.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, 
hogy az Általános Mővelıdési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola 
Intézményegységének oktatási szakmai tevékenységérıl és az intézmény 
mőködésérıl szóló beszámolót jóváhagyólag fogadja el. 
 
A képviselı-testület az intézmény igazgatójának és dolgozóinak további 
eredményes munkavégzést kíván.  
 

(Az Általános Mővelıdési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
beszámolója az oktatási szakmai tevékenységérıl és az intézmény mőködésérıl a jegyzıkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 
3. napirend: Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási 
Esélyegyenlıségi helyzetelemzésének felülvizsgálata. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Rátér a 
harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely a Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi helyzetelemzésének 
felülvizsgálata. 
Megkéri Szarka Andrea igazgatási irodavezetıt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Ismerteti, hogy a Dévaványa - Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Helyzetelemzés felülvizsgálatát 
terjesztette a Képviselı-testület elé. A felülvizsgálat során aktualizálásra kerültek a 
hivatkozott jogszabályok, a statisztikai számadatok. Közoktatási szakértı bevonását nem 
tartotta indokoltnak, mivel 2013. január 1-jétıl az általános iskolák átkerülnek állami 
fenntartásba, így a felülvizsgálat fél éves idıszakra releváns. Az intézményfenntartó társulás 
valószínőleg nem a jelenlegi formában fog mőködni, más intézményegységi fennállásban. 
Igaz, hogy jogszabály teszi kötelezıvé a szakértı bevonását, de jelentıs a költsége és csak fél 
évig lesz aktuális. Az alapdokumentum szakértıztetve volt, amelyen csak számszaki adatokat 
módosított. 
Ismerteti az igazgatási irodavezetı, hogy a helyzetelemzés 8-9. oldalán az Ecsegfalva 
településre vonatkozó adatokat a testületi anyag megküldéséig nem kapta meg, ezért ismerteti 
a bizottság tagjai részére. Elmondja továbbá, hogy a helyzetelemzés készítésekor feltételezte, 
hogy nem születik több gyermek Ecsegfalván sem, de az adatok alapján több a születések 
száma, amely abból adódik, hogy a népesség-nyilvántartó szerint ecsegfalvai állandó lakosok, 
de valójában nem Ecsegfalván tartózkodnak, nem maradnak a településen. 
 
 

A népesség-nyilvántartó adatai 
 
 Az Ecsegfalván született  

gyermekek száma 
2007 9 
2008 7 
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2009 8 
2010 12 
2011 13 

 
4.2. Népességvándorlás 
 

Bevándorlás 
 

Év Ecsegfalvára 
2007 4 
2008 6 
2009 5 
2010 6 
2011 4 

A bevándorlás átlagban Ecsegfalván: 5 fı 

Elvándorlás 
Év Ecsegfalváról 
2007 8 
2008 10 
2009 15 
2010 12 
2011 7 

 
Elvándorlás átlagban Ecsegfalván: 10 fı, kb. 2-3 család. 
 
10. oldalon: 
 

eb
bı

l 

 
Azon gyermekek száma, akiknek a szülei nyilatkoztak 
halmozottan hátrányos helyzetükrıl  
 

ECSEGFALVA 

4 

Azon gyermekek száma, akiknek a szülei 8 
általánosnál magasabb iskolai végzettségrıl 
nyilatkoztak 

- 

Azon gyermekek száma, akinek szülei nem 
nyilatkoztak 

112 

 
 
Kéri az irodavezetı a bizottság tagjait, hogy a Dévaványa - Ecsegfalva Intézményfenntartó 
Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Helyzetelemzés felülvizsgálatát javasolja 
jóváhagyásra. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megköszöni 
Szarka Andrea igazgatási irodavezetınek a tájékoztatást. 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Helyzetelemzésével 
kapcsolatban? 
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Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a Dévaványa-
Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Helyzetelemzésének 
felülvizsgálatát fogadja el. 
Kéri, aki a helyzetelemzés felülvizsgálatát elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
92/2012. (VI. 26.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, 
hogy a Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási 
Esélyegyenlıségi Helyzetelemzés felülvizsgálatát fogadja el. 

 
(Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi 
Helyzetelemzése a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
4. napirend: Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási 
Esélyegyenlıségi Program Intézkedési tervének felülvizsgálata. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Rátér a 
negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó 
Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Program Intézkedési tervének felülvizsgálata. 
Megkéri Szarka Andrea igazgatási irodavezetıt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Ismerteti, hogy a Dévaványa - Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Program Intézkedési Terv 
felülvizsgálatát is beterjesztette a Képviselı-testület elé. A felülvizsgálat során aktualizálásra 
kerültek a hivatkozott jogszabályok, a statisztikai számadatok. Közoktatási szakértı bevonását 
– mint a Dévaványa - Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi 
Helyzetelemzés felülvizsgálatakor – nem tartottam indokoltnak, mivel 2013. január 1-jétıl az 
általános iskolák átkerülnek állami fenntartásba, így a felülvizsgálat fél éves idıszakra 
releváns. Természetesen amennyiben feláll az új intézmény a szükséges 
alapdokumentumokat, koncepciókat, programokat újból el kell készíteni. 
Elmondja az igazgatási irodavezetı, hogy az intézkedési terv 7. oldalán a Szügyi Dániel 
Református Általános Iskola adatai nem kerültek bemutatásra, az iskolában ügyeleti 
rendszerben dolgoznak, és csak telefonon sikerült adatokat kérni, 1-8 évfolyamra 
vonatkozóan, összevontan, melyet ismertet: 
 

Feladatellátási hely 
(neve és címe) 

2010-2011/ 
2011-2012  

HH gyermekek (fı) 

2010-2011/ 
2011-2012  

HHH gyermekek (fı) 
Szügyi Dániel Református Általános Iskola 5510 

Dévaványa, Vörösmarty u. 2.  
1-8. évf. 

80/52 14/10 
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Kéri az igazgatási irodavezetı, hogy a bizottság javasolja a Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Program Intézkedési Tervének 
felülvizsgálat jóváhagyását. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megkérdezi 
van-e valakinek kérdése, hozzászólása a Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás 
Közoktatási Esélyegyenlıségi Program Intézkedési Tervével kapcsolatban? 
Megadja a szót Németi József bizottsági kültag részére. 
 
Németi József – Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Felvetése, 
hogy a Szügyi Dániel Református Általános Iskola is készíthetne beszámolót. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Elmondja, hogy készített beszámolót a Szügyi 
Dániel Református Általános Iskola a testületi ülésre, csak az ülésen nem vettek részt. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megkérdezi 
van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó 
Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Program Intézkedési Tervével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a Dévaványa-
Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Program Intézkedési 
Tervének felülvizsgálatát fogadja el. 
Kéri, aki a helyzetelemzés felülvizsgálatát elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
93/2012. (VI. 26.) OKS. Biz. hat. 
 

Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, 
hogy a Dévaványa–Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási 
Esélyegyenlıségi Program Intézkedési Terv felülvizsgálatát fogadja el. 

 
(Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlıségi Program 
Intézkedési Terve a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
5. napirend: Bejelentések. 
 
A tiltott, közösségellenes magatartásokról, valamint e magatartások elkövetıivel 
szembeni pénzbírság kiszabásának szabályairól szóló önkormányzati rendelet tervezet 
véleményezése. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Rátér a 
bejelentések megtárgyalására. Javasolja, hogy a tiltott, közösségellenes magatartásokról, 
valamint e magatartások elkövetıivel szembeni pénzbírság kiszabásának szabályairól szóló 
önkormányzati rendelettervezetet véleményezzék. Elmondja, hogy korábbi ülésen tárgyalták, 
hogy a tiltott, közösségellenes magatartásokról az önkormányzati rendeletet meg kell alkotni. 
Megkéri Balogh Csilla jegyzıt az ismertetésre. 
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Balogh Csilla – jegyzı: Elmondja, hogy nem kötelezı a rendelet megalkotása a Képviselı-
testületnek, de célszerő. Ismerteti, hogy az áprilisban tartott képviselı-testületi ülésen az 
egyes önkormányzati rendeletek szabálysértési rendelkezéseinek hatályon kívül helyezésérıl 
rendeletet alkotott, mivel megváltozott a szabálysértésekrıl szóló törvény, és 2012. április 15-
tıl a Kormányhivatal hatáskörébe kerültek. Jogszabály kötelezte az önkormányzatokat, hogy 
azokat a szabálysértési tényállásokat, amelyeket önkormányzati rendeletben szabályoztak, 
azokat helyezzék hatályon kívül. Ez meg is történt. Ugyanakkor a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (Ötv.) 143. § (4) bekezdés e) pontja 
felhatalmazást ad a képviselı-testületnek arra, hogy önkormányzati rendeletben határozza 
meg a tiltott, közösségellenes magatartásokat, valamint a magatartás elkövetıjével szembeni 
pénzbírság kiszabásának szabályait. A tiltott, közösségellenes magatartások elvkövetıivel 
szemben jogszabály alapján 50.000 Ft-ig terjedı helyszíni bírság és 150.000 Ft-ig terjedı 
közigazgatási bírság szabható ki. A bírság összege jelentıs, de természetesen a bírság 
kiszabásánál, – mint a szabálysértésnél korábban is volt gyakorlat – sok mindent figyelembe 
vesznek, melyet az elıterjesztésben is ismertetett. Ez az összeg mindig arányos az elkövetett 
magatartással, az elkövetı személyes körülményeihez is igazodik, testre szabottan kerül 
meghatározásra. A bizottság végignézheti azokat a magatartásokat, amelyeket 
megfogalmazott a rendelettervezetben. Mindenképpen abból indult ki, azokat a magatartási 
formákat tette bele a rendelettervezetbe, mint tiltott közösség ellenes magatartás, amelyeket 
korábban az önkormányzat a helyi rendeletben szabálysértési magatartásként meghatározott. 
Azok a magatartások, amelyek ezen túl kerültek be a rendelettervezetbe, piros színnel 
kerültek jelölve. Ezeket a magatartásokat azért tette bele, mert az elmúlt évek szabálysértési 
gyakorlata alapján felmerültek. Amennyiben ezeken a magatartásokon végig mennek, el 
tudják dönteni a bizottsági tagok, hogy indokoltnak tartják vagy nem látják indokoltnak a 
bekerülését, illetve vizsgálhatják azokat a magatartásokat, amelyek korábban a szabálysértési 
tényállások voltak, azokat meg kívánják-e tartani vagy kihúznak belıle.  
Felhívja a figyelmet a jegyzını arra, hogy egy megkötöttség van, arra kell tekintettel lenni, 
amit magasabb szintő jogszabály szabálysértésnek vagy bőncselekménynek minısít, az nem 
kerülhet a rendeletbe. Ezért ne keresse senki a kutyával való veszélyeztetést, mert az eddig 
sem volt benne a helyi rendeletben, azt eddig is szabálysértési törvény szabályozta, most is 
benne van a szabálysértési törvényben. Amikor az ebek közterületen felügyelet nélkül 
kóborolnak nem tiltott közösség ellenes magatartást követ el az eb tulajdonosa, hanem 
továbbra is szabálysértést, és nem az önkormányzat, hanem a kormányhivatal hatáskörébe 
tartozik, az önkormányzat hatáskörébe csak maga a feljelentés tartozik. A szabálysértés 
elbírálása a kormányhivatalban történik. Ilyen magatartás a köztisztasági szabálysértés is, 
(szemetelés, szennyezés) nem tiltott közösség ellenes magatartás. Ezek a magatartások nem 
kerültek feltüntetésre a rendelettervezetben, mert magasabb szintő jogszabály 
szabálysértésként határozta meg. Kitér arra a jegyzını, hogy kérdésként merülhet fel, ki 
legyen a hatáskör címzettje. Több önkormányzat rendeletalkotás szabályozását megnézte, volt 
aki a jegyzıt, volt aki a polgármestert jelölte meg, mint a hatáskör gyakorlóját, mindkettı 
lehetséges, kéri ebben is a döntést. Az önkormányzati rendelettervezetben a jegyzı került 
megjelölésre, azért, mert korábban a szabálysértésnél a jegyzı volt a hatáskör címzettje. 
Általában a szabályozó önkormányzatok többsége is a jegyzıt jelölte meg, de nem kizárt a 
polgármestert megjelölni, illetve a képviselı-testületet is megjelölhetik, de nem tartja 
célszerőnek, mert gyakrabban ülést kellene tartani.  
Elmondja továbbá a jegyzını, hogy korábban a szabálysértési tényállásként meghatározott 
rendeletben a 7. § a települési folyékony hulladékkal kapcsolatos közszolgáltatás 
igénybevételét szabályozta, és amennyiben megvalósul a rákötésre való kötelezés, és 
remélhetıleg a kötelezés miatt esetlegesen egyre kevesebb lesz azon ingatlanok száma, ahol 
egyáltalán felmerülhet, akkor célszerő lesz kivenni a rendeletbıl.  
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Amíg nem történik meg a szennyvízcsatornázásnál a rákötésre való kötelezés, addig nem 
akarta kivenni a rendeletbıl. Ezt követıen el lehet hagyni. 
A túlszabályozásnak senki nem a híve, amennyiben sok tilalom kerül meghatározásra, egyik 
oldalról nyomon követhetetlen, túlzó, másrészt nem célszerő. Az életszerő és indokolt 
magatartásokat írta bele a rendelettervezetbe. Az aljegyzıtıl is információt kért arról, hogy a 
helyi rendeletben szabályozott magatartások közül, melyek azok a magatartások, amelyek 
elıfordultak, és mindössze néhány darab volt. Nem került sor szabálysértés miatt pénzbírság 
kiszabására települési folyékony hulladékkal kapcsolatos közszolgáltatás igénybevétele vagy 
köztemetı rendjének megsértése miatt sem, nem fordult elı ilyen eset. Ugyanakkor az 
állattartással, közterület-használattal, köztisztasággal kapcsolatban voltak ügyek, mint például 
a hó eltakarítása a járdáról, vagy a fő nem került lenyírásra, ezek fordultak elı nagyobb 
számban. Többi magatartás is elıfordult, de nem olyan gyakorisággal.  
 
Augusztiny Zoltán – közterületi ır: Elmondja, hogy voltak olyan magatartások, amelyek nem 
kerültek szabályozásra a helyi rendeletben, ilyen például a rovar és rágcsálók mentesítésérıl 
való gondoskodás. Az ÁNTSZ-nél tettek írásban bejelentést, kijöttek megvizsgálták, és a 
tulajdonos vagy intézkedett, vagy a tulajdonos helyett elvégezték a munkát és ráterhelték a 
költségét.  
 
Balogh Csilla – jegyzı: Azért kerültek bele a rendelettervezetbe a piros színnel jelölt 
magatartások, mert a gyakorlatban felmerültek az utóbbi idıben és nem volt rá eddig 
szabályzás, nem azért, mert növelni akarta ezzel a tényállások számát.  
 
Augusztiny Zoltán – közterületi ır: Felveti, hogy a plakátok eltávolítása és a házszámok 
elhelyezésével is felmerülnek gondok, a házszámot milyen módon és jól látható helyre kell 
elhelyezni. A közkifolyó állatok itatására történı használata is felmerült, valamint az üzletek 
elıtt a közterület tisztántartása is gondot okoz sok esetben. 
 
Balogh Csilla – jegyzı: Elmondja, hogy az önkormányzat is vállalt kötelezettséget magára az 
utcanév táblák elhelyezését illetıen. Amíg a szabálysértési hatáskör helyben volt, az 
aljegyzıvel úgy gondolták, amíg az önkormányzat sem tesz teljes mértékben eleget az 
utcanév táblák elhelyezését illetıen, költségvetési okokra hivatkozva, ne büntessenek. Ezért is 
kérték a költségvetés készítésekor, hogy ütemezzenek be utcanévtábla készítésére forrást. 
Addig nincs erkölcsi jogalapja, hogy másokon ilyet számon kérjen. Követelhetnék, de nincs 
erkölcsi jogalapja. 
 
Augusztiny Zoltán – közterületi ır: Elmondja, hogy elıfordul, amikor egy utcában három 
különbözı lakás is ugyanazt a házszámot kapta. 
 
Balogh Csilla – jegyzı: Telekmegosztás történt, csak nem lett a helyes számozás feltüntetve. 
Sok helyen nem követik a változást a házszámtáblák, ez is gondot okoz.  
 
Németi József - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Kérdése, 
hogy az elhullott állatok elszállítása hogyan történik a gyepmesteri telep bezárását követıen? 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Az 
ATEVSZOLG Kft. elszállítja az elhullott állatot, telefonon fel kell hívni ıket.  
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Németi József - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Kérdése, 
hogy a temetıben a hulladék elszállítása kinek a feladata, ugyanis van ahol többszáz köbméter 
hulladék van felhalmozódva, és sokszor a szél ráfujja a sírokra a szemetet. 
 
Augusztiny Zoltán – közterületi ır: Van ahol a szemétlerakó helyet betemetik, megszüntetik, 
de azt követıen is oda viszik a lakosok a hulladékot.  
 
Németi József - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Van olyan 
lerakóhely, ahol összeszedték a hulladékot, elszállították, és táblát helyeztek ki, mely szerint 
nem szemétlerakó hely, de hiába.  
 
Augusztiny Zoltán – közterületi ır: A tiltott közösség ellenes magatartások közé újonnan 
bekerült magatartásokat támogatni tudja, ezek sajnos egyre gyakrabban elıforduló esetek.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megkérdezi 
van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a tiltott, közösségellenes magatartásokról, 
valamint e magatartások elkövetıivel szembeni pénzbírság kiszabásának szabályairól szóló 
önkormányzati rendelettervezettel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a tiltott, 
közösségellenes magatartásokról, valamint e magatartások elkövetıivel szembeni pénzbírság 
kiszabásának szabályairól szóló önkormányzati rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa 
meg. 
Kéri, aki a rendelet megalkotását javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
94/2012. (VI. 26.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-testületnek, 
hogy „a tiltott, közösségellenes magatartásokról, valamint e magatartások 
elkövetıivel szembeni pénzbírság kiszabásának szabályairól” szóló önkormányzati 
rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 
 

(„a tiltott, közösségellenes magatartásokról, valamint e magatartások elkövetıivel szembeni 
pénzbírság kiszabásának szabályairól” szóló önkormányzati rendelet tervezete a jegyzıkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 
A település szerkezeti terv módosításának véleményezése. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Rátér a 
következı bejelentés megtárgyalására, amely a település szerkezeti terv módosításának 
véleményezése. 
Megadja a szót Pap Tibor polgármester részére. 
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Pap Tibor - polgármester: Ismerteti, hogy az EJT Kft. üzemcsarnok építése érdekében 
nyújtott be kérelmet a Képviselı-testülethez, és a testület döntött arról, hogy a település több 
különálló területén a rendezési tervet módosítani kívánja.  
A módosított terv elkészült. A szerkezeti terv módosítását határozattal, a helyi építési 
szabályzatot rendeletben kell elfogadni. Az elıterjesztéshez becsatolták a vázlat részeket, 
melyek bemutatják, mi változik.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megköszöni a 
polgármester úrnak az ismertetést.  
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a települési szerkezeti terv módosításával 
kapcsolatban? Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek a település szerkezeti 
tervét módosítsa. Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
95/2012. (VI. 26.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy a mellékelt Tm-1/2012 és Tm-2/2012 M=1:10000 
méretarányú tervlapoknak megfelelıen módosítsa a település - 269/2002. 
(XI.28.) Képviselı-testületi határozattal elfogadott - szerkezeti tervét a 
01285/6, 01277/33, 01253/44, 2495, 01277/35 hrsz-ú területek, továbbá a 
01253/44, 01253/46, 0959/49, 0852/3, 0851/5, 1468 és 2502 hrsz-ú területek 
által határolt területeire. 

 
(A Tm-1/2012 és Tm-2/2012 tervlapok a jegyzıkönyv mellékletét képezik.) 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Ismételten 
szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselı-testületnek, hogy a település helyi 
építési szabályozásáról szóló 1/2004. (II. 2.) önkormányzati rendeletének módosításáról szóló 
önkormányzati rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 
Kéri, aki a rendelet megalkotását javasolja a Képviselı-testületnek, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
96/2012. (VI. 26.) OKS. Biz. hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy „a település helyi építési szabályozásáról szóló 1/2004. 
(II.2.) önkormányzati rendeletének módosításáról” szóló önkormányzati 
rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 

 
(„a település helyi építési szabályozásáról szóló 1/2004. (II.2.) önkormányzati rendeletének 
módosításáról” szóló önkormányzati rendelet tervezete a jegyzıkönyv mellékletét képezi.) 
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Manófalva Oktatási Alapítvány, Ványai Ambrus Általános Iskola és Dévaványa Város 
Önkormányzat együttmőködési megállapodása módosításáról állásfoglalás. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Rátér a 
következı bejelentés megtárgyalására, amely a Manófalva Oktatási Alapítvány, Ványai 
Ambrus Általános Iskola és Dévaványa Város Önkormányzat együttmőködési megállapodása 
módosításáról állásfoglalás. 
Megkéri Szarka Andrea igazgatási irodavezetıt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy Saly Erika a 
Manófalva Oktatási Alapítvány elnöke meghívást kapott a mai bizottsági ülésre és a 
csütörtöki képviselı-testületi ülésre. Az elızményekrıl szól röviden az igazgatási irodavezetı. 
Elmondja, hogy 2012. június 14-én megtartott rendkívüli képviselı-testületi ülésen tárgyaltak 
a Manófalva Oktatási Alapítvány, a Ványai Ambrus Általános Iskola és Dévaványa Város 
Önkormányzat együttmőködési megállapodásáról, amelyet 2006. október 17.-én kötöttek.  
Az elıterjesztésben a megállapodás tartalmát vázolta, mely alapján az alapítvány célja: az 
iskoláskorú gyermekek iskolai és iskolán kívüli oktatásának és nevelésének támogatása, 
különös tekintettel a környezeti nevelésre és fenntarthatóságra nevelésre, valamint a 
kulcskompetenciák fejlesztésére. Fontosnak tartja kiemelni a magállapodás alapján a 
szerepekhez tartozó további jogokat. Kiemeli, hogy a Manófalva Oktatási Alapítvány az 
iskolaépület mőködési költségeit finanszírozza, az önkormányzat épület tulajdonos és 
iskolafenntartó, az iskola a munkáltató és a gyerekek tanulói jogviszonyának partnere. Az 
alapítvány csak a mőködési költségeket finanszírozza, a karbantartási munkát az 
önkormányzat kötelezettsége elvégezni, mint az ÁMK fenntartója.  
A megállapodás rendelkezése szerint: 

- mindhárom tanterem az iskolaépület szerves része. 
- az iskolaépület használatára vonatkozó igényeket a kuratórium bírálja el. Ezeket 

a kuratórium elnökéhez kell írásban benyújtani. 
- az épület bérbe-, használatba adása a mőködési költségeket biztosító alapítvány 

képviselıjének a joga. 
Elmondja az irodavezetı, hogy az épület az önkormányzat tulajdona, és az alapítvány adhatja 
bérbe, illetve használatba, mert átadták ezt a jogot az alapítványnak. 
A fentiek indokolása a következı: 

- az alapítvány engedélyével olyan rendezvények kaphatnak helyet az 
iskolaépületben, amelyek teljes mértékben harmonizálnak az alapítvány 
céljaival. 

- az alapítvány mindenféle politikai elkötelezettségtıl független, ezért az 
épületnek is ebben a szellemben kell mőködnie! 

- a mőködtetési költség az alapítvány számláját terheli. Az épületet használó 
szervezet vagy személy a felmerülı kiadásokat az alapítvány számlájára fizeti. 

Saly Erika elnöktıl tájékoztatást kért, fenn kívánja-e tartani az iskolai telephelyet az 
alapítványi célokra. A választ megkapták a Manófalva Oktatási Alapítványtól, mely további 
kérdéseket vetett fel. Ezért ismételten tájékoztatást kért az Alapítvány céljairól, és a mai 
napon kapta meg a választ. (A Manófalva Oktatási Alapítvány elnökének levele a jegyzıkönyv 
mellékletét képezi.)  
A Pénzügyi- Ellenırzı- Önkormányzati Vagyonkezelı Bizottság tegnap tartott ülésén Földi 
Imre bizottsági tag kérte, amennyiben választ nem kapnak az alapítvány elnökétıl, illetve nem 
vesz részt az ülésen, ne tárgyalják meg a képviselı-testületi ülésen, mert parttalan vitát fog 
eredményezni. Saly Erika a levelében türelmet kért a lehetıségei átgondolására. Jelezte, hogy 
nem fog eljönni az ülésre, úgy gondolja az irodavezetı, a testületi ülésen sem fog részt venni. 
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Az önkormányzat az iskolaépület tulajdonosa, az egyik megállapodó fél, az ÁMK a másik fél. 
Az irodavezetı átgondolásra javasolja a megállapodás módosítását, mely szerint a mőködési 
költségnek megfelelı használatarányos költségét fizetné az alapítvány, és az ÁMK intézmény 
használhatja. Az iskolaépület mőködési költségei vonatkozásában az alapítvány fizeti a gáz és 
elektromos áram költségét, mivel nem tudták az információt megszerezni, nem tudják 
bemutatni a költségeket. Hiába vállalta az alapítvány a mőködtetés költségeinek 
finanszírozását, a víz- csatorna és telefonköltséget az ÁMK fizette és fizeti most is, így teljes 
mértékben nem minden az együttmőködési megállapodás szerint történik.  
Amennyiben a bizottság és a Képviselı-testület is javasolja, módosításra kerülhet az 
együttmőködési megállapodás. Az önkormányzat részére visszakerülne az épület, a 
Manófalva Oktatási Alapítvány használhatja az épületet iskolán kívüli oktatásra. Az iskolai 
oktatás nem tudja az irodavezetı hogyan valósulna meg.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondta, hogy Saly Erika szóban jelezte május 
elején, mely szerint nem kíván az ÁMK intézmény alkalmazottja lenni. Megkérte, hogy 
gondolja át a felmondását. A szóban tett kijelentését június 7-én ismét megerısítette, és 
nyilatkozta, hogy nem kíván elsı osztályban osztályfınök lenni. Jelzi az ÁMK igazgató, hogy 
Saly Erika azóta sem adta be írásban a felmondását. Elmondja az igazgató, hogy mindenképp 
szükséges volt az oktatás megszervezése és a tantárgyfelosztás készítése, melyet meg is tett. 
Úgy szervezték át, hogy a Kossuth utcai iskolaépületben nem kívánnak osztályt indítani. Nem 
tudja az igazgató, hogy Saly Erika felmond-e vagy sem, de a feladatkör adott a részére, nem 
fog osztályt kapni, csak napközis nevelıi állást tud biztosítani, amennyiben az intézményben 
marad. Fontosnak tartja elmondani az igazgató, hogy a szülıket nem tarthatta 
bizonytalanságban, tudniuk kellett hová fognak járni a gyermekek és ki lesz a tanító. A Vass-
telepi iskolát jelölte ki (egyik elsı osztály indítására), a szülıket is kiértesítették. Az 
együttmőködési megállapodás módosításával egyetért, és szeretnék, ha az ÁMK nem lenne 
érdekelt fél, kikerülne ebbıl a megállapodásból. Elmondja, hogy bérleti díjat nem tud 
megállapítani. Az igazgatási irodavezetı is említette, hogy a vízdíjat és telefondíjat fizeti az 
ÁMK intézmény, a gáz és elektromos áram díját az alapítvány. A díj összegérıl információt 
nem tudnak elmondani. Az együttmőködési megállapodás megkötésekor, 2006-ban 
megtörtént a közüzemi számlák átíratása is. Azzal, hogy a Kossuth utcai épületben nem 
helyeznek el tanulócsoportot, megszőnik a kötelezettsége. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy 
a sikeres pályázattal mi fog történni, úgy tudja, hogy egy elnyert pályázat miatt indult el a 
jelenlegi helyzet, ezt lehetett hallani. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Véleménye szerint nem a pályázat miatt alakult 
ki a jelenlegi helyzet, de konkrétan nem tudja. 2010-ben tájékoztatta a Képviselı-testületet 
arról, hogy beadtak pályázatot elıminısítésre, referencia intézmény szeretnének lenni, a 
TÁMOP 3.1.4. pályázat továbbfolytatásaként kiírt TÁMOP 3.1.7 pályázatra (Referencia-
intézmények országos hálózatának kialakítása és felkészítése” címő kiírásra). 
Két telephelyet jelöltek meg, jó gyakorlatot kellett feltölteni és a Kossuth utcai telephely volt 
az egyik, Saly Erika kezdeményezése miatt, hogy biztosabb legyen a megmaradása. A 
pályázatot nemcsak az alsó, hanem a felsı tagozatra is benyújtották. A Kossuth utcai 
telephelyre közel 3 millió forint támogatást nyertek el, de 2011. évben nyújtották be a 
pályázatot, ekkor még úgy gondolta Saly Erika, hogy részt kíván venni a pályázatban. 
Idıközben felmerült a köznevelési törvény változása, nem tudták ki lesz a fenntartó, hová 
fognak tartozni.  
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Megbeszélést folytattak a Polgármester Úrral, mi lesz akkor, amennyiben az állam azt 
mondja, nem tartja fenn a Kossuth utcai iskolát, egy osztály miatt három tantermes 
iskolaépületet fenntartani a jelenlegi gazdasági helyzetben nem kifizetıdı. Megérdeklıdték a 
pályázatért felelıs ügyintézıtıl, mi a teendı, azt a választ kapták, hogy átvihetı a program 
másik telephelyre is, a pályázat megvalósítása megtörténik és a fenntartása másik telephelyen 
is megtörténhet. Errıl tájékoztatták Saly Erikát is. A képzés tekintetében is egyeztettek, kiket 
vonnak be és mikor lesznek a képzések. A képzés elıtt egy héttel jelezte Saly Erika, hogy 
nem kíván rajta részt venni, ne valósítsák meg a pályázatot. Igaz Saly Erika töltötte fel a 
pályázaton a jó gyakorlatot, de a pályázat az ÁMK neve alatt került benyújtásra. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, az 
volt-e a gond, hogy nem kívánt más telephelyre átköltözni a Zöld Szíves iskola? 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Az volt a gondja Saly Erikának, hogy nem 
mentik meg a Kossuth utcai iskolát. Elmondja az igazgató, hogy nem tudják milyen feltételek 
lesznek, nem tudják megmondani hány fıvel indulhatnak, ezért nem tud garanciát vállalni, 
csak december 31-ig. 2013. január 1-tıl nem tudja közoktatás terén mi várható.  
Ezek voltak az elızmények.  
Visszahallotta, hogy nem akar Saly Erikának osztályt adni, és elküldte. Elmondja az igazgató, 
hogy akart osztályt adni Saly Erikának és a Kossuth utcai telephelyen indult volna az elsı 
osztály, de visszautasította.  
Az ÁMK intézmény nem adta vissza a pályázatot, mert úgy gondolja, hogy jelentıs összegő 
támogatást nyertek, önerı nem kell hozzá, és az elnyert összeg 1/3-a képzésre, 1/3-a 
eszközbeszerzésre fordítható, miért kellene visszaadni, hiszen az intézményt lehet fejleszteni. 
Ezért nem mondott le a pályázatról. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Felveti, 
amennyiben a Kossuth utcai iskolában megszőnik az oktatás, a Vass-telepi iskolába kerül át 
az osztály, és így a tornaszoba megszőnne, vagy átkerül egy osztály valamelyik telephelyre. 
Véleménye szerint szükség van tornaszobára a Vass-telepen.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Még nincs eldöntve, mindkét alternatíva szóba 
került, de még nem döntöttek. Úgy gondolja, inkább a Vass-telepi iskolában a tornaszoba 
kerüljön „szüneteltetésre”, jó idıben az udvaron tudnak tornázni a gyerekek, és tágas lett a 
folyosón a középsı tér, ahol meg tudják oldani a testnevelés órákat. Az úszásoktatás miatt 
szeptembertıl október közepéig összevont testnevelés órák lesznek, tömbösítik az órákat. A 
Körösladányi utcai iskolába is mehetnek a 3-4. osztályosok, mert nekik informatika órára is át 
kell járniuk. Úgy alakítják az óratervet, hogy egymást követıen legyen az informatika és 
testnevelés óra. Ezt a megoldást tartja jobb megoldásnak, mert a Vass-telepi iskola felújítása 
során ki kellett költözniük, de a 3-4 osztályt is vissza szeretné költöztetni a felújított épületbe, 
a negyedikesek is költözzenek vissza.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Visszatérve az 
együttmőködési megállapodás módosítására, kérdése hogyan valósítható meg? 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: A megállapodás módosításával ugyanúgy 
használhatja az alapítvány a Kossuth utcai iskolaépületet, csak a használatáért a továbbiakban 
az alapítványnak fizetnie kell. 
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Balogh Csilla – jegyzı: Felhívja a figyelmet, hogy az együttmőködési megállapodást csak 
közös megegyezéssel lehet módosítani, kérdés, hogy ebbe az alapítvány elnöke beleegyezik-e, 
egyoldalúan az önkormányzat nem tudja módosítani. 
 
Földi Imre - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Nem tartja 
elfogadhatónak, hogy az alapítvány elnöke csak az idıt húzza. Az igazgatási irodavezetı 
vázolta a helyzetet, az ÁMK igazgató elmondta a véleményét, de jó volna ha eljönne az ülésre 
és elmondaná mit szeretne, mi az ı véleménye. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Az ÁMK 
igazgató elmondta, hogy nem kívánja a Kossuth utcai iskolaépületet használni a továbbiakban 
oktatási célra sem. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Van egy épülete az önkormányzatnak, de az épület 
használója nem kíván kommunikálni a tulajdonossal. Meg kell próbálni valamit lépni, és ezért 
javasolta az együttmőködési megállapodás módosításának kezdeményezését, esetleg egy 
megállapodás módosítás tervezetet megküldhetnek a részére.  
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: A TÁMOP pályázatnál nyilatkoznia kell, hogy 
nem mőködtetik tovább a Kossuth utcai iskolaépületet, mint telephelyet. Elmondja, hogy a 
Manófalva Oktatási Alapítvány kuratóriumi elnökével az együttmőködés szeptember óta nem 
mőködött úgy, ahogy kellett volna. A megállapodásnak nem is volt birtokában az igazgató. 
Véleménye szerint az okozott gondot, amikor a Vass-telepi iskolaépület felújításakor egy 
osztályt a Kossuth utcai épületbe szeretett volna elhelyezni, de olyan magas bérleti díjat kért 
volna Saly Erika, amelyet nem tudott az intézmény kigazdálkodni.  
 
Balogh Csilla – jegyzı: Megjegyzi, hogy választáskor a szavazatszámláló bizottság egy napon 
mőködött az iskolaépületben, és három hónapi számlát hozott be az alapítvány kuratóriumi 
elnöke, melynek kifizetését kérte. Amikor ezt felvetette, majdnem úgy nézett ki, hogy 
megsértette, amiért fel merte egyáltalán vetni. Úgy gondolja a jegyzını, egy napi víz 
fogyasztása nem egyenlı három hónapi vízdíj számlával. Ebbıl is jól kitőnik az alapítvány 
kuratóriumi elnökének az „együttmőködési készsége”.   
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: A pályázat az egyik fontos dolog, de elhangzott, 
hogy Saly Erika nem kíván másik telephelyen más kollegákkal együttdolgozni, ezért az 
együttmőködés feltétele is milyen lenne. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Ha jól érti, a pályázat akkor nem lenne veszélyben, 
amennyiben megszőnne a Kossuth utcai iskola, mint telephely.  
 
Pap Tibor – polgármester: Az ÁMK telephelyeként megszőnne a Kossuth utcai iskolaépület. 
Maradhat az alapítványnak a mőködtetése, a költségei az alapítványt terhelik teljes egészében. 
A Nagycsaládosok Dévaványai Egyesülete is jelezte többször, hogy rendezvényeik során az 
udvaron kevés a hely, de nem tudtak átmenni a másik udvarra, mert nem tudtak megegyezni 
Saly Erikával. Az egyesület átvenné az egész épületet és adnának helyet a Zöld Szíves 
iskolának. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Elmondja, 
hogy más is szívesen átvenné az épület mőködtetését, úgy hogy az önkormányzat a mőködési 
költségeket megemeli.  
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Pap Tibor – polgármester: Nem kell az önkormányzatnak felvállalnia, pályázni is tudnak 
mőködési támogatásra, a nevükre szóló számlák vannak.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Felveti, hogy 
még a pályázatot is megírják az egyesület helyett, így könnyen lehet boldogulni. 
 
Pap Tibor – polgármester: Véleménye szerint Saly Erika kezdeményezéseivel is jól jártak. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Véleménye 
szerint a Zöld Szíves iskola nagyon jó lehetıség, jól lehetne profitálni az iskolának a 
közeljövıben, mert minden a környezettudatosságra épül, de sajnálatos módon most 
megrekedt. 
 
Pap Tibor – polgármester: A pályázat továbbvihetı és szerencsére az ÁMK más telephelyen 
is megvalósíthatja a pályázatot, a szakmai véleményt is megadták hozzá. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Megérdeklıdte a Kormányhivatal illetékes 
munkatársától, hogy mivel jár, ha visszaadják a pályázatot. Azt a választ kapta, hogy a mai 
nehéz helyzetben nem lehet ilyen pályázatot visszaadni, Saly Erikával vagy nélküle, de végig 
kell vinni a programot. Jelenleg is képzésre jár, ahol elmondták a trénerek, hogy azok az 
iskolák, akik az eddigi pályázatokat nem lépték meg, fokozatosan beépülnek és 
társintézményei lesznek majd más iskolának. A jövı azoknak az intézményeknek a kezében 
van, akik léptek és fejlesztenek, a pedagógus képzés és eszköz-ellátás a közeljövıben ne 
legyen teher sem a fenntartónak sem az ott dolgozóknak. 
Elmondja, hogy nem tudja a jövıben munkáltatója lesz-e Saly Erikának, de a Kossuth utcai 
iskolaépületbe járó gyerekeknek nem tud az igazgatója lenni. Azért nem fog tudni fizetést 
adni Saly Erikának, hogy a környezı településekrıl járó gyerekeknek környezeti nevelési 
foglalkozást tartson.  
 
Pap Tibor – polgármester: Véleménye szerint maradjon meg az alapítvány használatában az 
épület, és az ÁMK telephelyeként megszőnne a Kossuth utcai épület, és minden költséget az 
alapítvány visel.  
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Ez is eredményezné a megállapodás módosítás 
szükségességét. A telephely megszőnésével az alapító okirat módosítása szükséges. 
 
Pap Tibor – polgármester: Utána nem tudja kérni semmilyen alapon, hogy az ÁMK költséget 
vállaljon át. Egyrészt a megállapodás módosítását kezdeményezik, közben az alapító okiratot 
módosítják, aszerint, hogy a Kossuth utcai épület megszőnne az ÁMK telephelyeként.  
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezetı: Elıször az ÁMK alapító okiratának módosítását 
fogadja el a Képviselı-testület, utána tudja kezdeményezni, amikor már nem lesz a Kossuth 
utcai épület az ÁMK telephelye, az együttmőködési megállapodás aktualizálását, módosítását.  
 
Pap Tibor – polgármester: Lehetısége lesz arra Saly Erikának, hogy térségi felnıttoktatási, 
vagy iskolarendszerő vagy módszertani központot fenntartson, remélik, ezt el tudja érni.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Kérik, hogy az 
ÁMK Alapító Okirata kerüljön módosításra, és a Kossuth u. 11. szám alatti iskolai telephely 
kerüljön megszüntetésre.  
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Kérjék, hogy az igazgatási irodavezetı készítsen elıterjesztést, és az alapító okirat módosítása 
a képviselı-testületi ülésen kerüljön elfogadásra. 
Kéri, aki az ÁMK Alapító Okiratának módosítását javasolja a Képviselı-testületnek, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követıen megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következı határozatot hozza: 
 

H a t á r o z a t 
97/2012. (VI. 26.) OKS. Biz. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testületének Oktatási- 
Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottsága javasolja a Képviselı-
testületnek, hogy az ÁMK Alapító Okirata kerüljön módosításra, és a Ványai 
Ambrus Általános Iskola Intézményegység Kossuth L. u. 11. szám alatti 
telephelye kerüljön kivezetésre az alapító okiratából, mivel az ÁMK nem 
kívánja tovább fenntartani, hasznosítani.  
Az Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kéri az igazgatási 
irodavezetıt, hogy az ÁMK Alapító Okirat módosítását a képviselı-testületi 
ülésre készítse el. 
 

 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: A zárt ülés 
tárgyalása elıtt megkéri Augusztiny Zoltán közterületi ırt, hogy a település környezeti 
állapotáról, rendezettségérıl rövid tájékoztatást adjon. 
 
Augusztiny Zoltán – közterületi ır: Elmondja, hogy négy éve látja el a közterületi ıri 
munkakört, mely idı alatt a tapasztalatai nem túl rosszak. A legtöbb feladatot a téli 
idıszakban a hó eltakarítás miatti figyelmeztetés teszi ki. Elmondja, hogy van néhány esete, 
amikor többszöri felszólítás ellenére sem hajlandó az illetı levágni a füvet. Kb. 30 személy 
van, akik csak akkor hajlandók a felszólításnak eleget tenni, amikor látják milyen szankció 
várható, és mennyi a bírság összege.  
A park és az üzletek elıtti közterület állapotával kapcsolatban vannak kifogások, a 
vállalkozók többsége vállalja is az üzlet elıtt a tisztántartást. Hétvégén sajnos nagyon sok a 
rongálás, illetve a település központjában, a fıutcán és a parkban segítségre van szükség a 
szemét eltakarításában. 
 
Németi József - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság kültagja: Bízik abban, 
hogy a térfigyelı kamerák elhelyezésével a rongálások száma csökkenni fog.  
 
Augusztiny Zoltán – közterületi ır: Elıfordult a padok rongálása a parkban, a padokból a 
csavarokat eltávolították volt olyan eset, amikor az egész padot elvitték volna, amennyiben a 
polgárırök nem veszik észre. A buszváró üvegére történı plakátok ragasztása okozott gondot, 
melyekben többször kellett figyelmeztetnie. Elmondja a közterületi ır, hogy sajnos nagyon 
sok szomszéd vitás ügy van. Az elkóborolt ebek is okoznak gondot, sajnos az intézkedés 
során nagyon sok támadás éri, és egymást jelentgetik a lakosok. 
 
Nyuzó Marietta – Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Elmondja, 
hogy egyre több lakatlan ingatlan található a településen, melyek karbantartása, a főnyírás az 
utca felıli részen nem megoldott. Kérdése hogyan tudják megoldani ezt a helyzetet? 
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Augusztiny Zoltán – közterületi ır: Elmondja, hogy vannak üres ingatlanok a településen, 
fıként azokkal vannak gondok, akik örököltek ingatlant és több az örökös. Azokat tudják 
utolérni, akik elköltöznek, de bejelentett lakcímük van, vagy eladták az ingatlant, és az eladó 
bejelentkezik. Amikor több tulajdonosa van az ingatlannak, akkor fordulnak elı gondok, 
hiába szól egy-két tulajdonosnak, azok támadják, hogy küldje a többi tulajdonosnak is a 
felszólítást. Vannak olyan ingatlanok, amelyeket le kell bontani, és annak a környezete is 
rendezetlen, keresnie kell az illetékeseket ilyen esetekben is. Folyamatosan szólnak a lakosok, 
és csak annyit tud mondani, hogy az ügy folyamatban van. 
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy 
mennyi írásbeli jelzést szokott tenni?  
 
Augusztiny Zoltán – közterületi ır: Elmondja, hogy több esetben történt jelzés. Beszámolót 
készít minden hónapban, melyet a Polgármester Úr részére átad, havonta összegyőjtésre kerül 
minden eset. Összeírásra került mennyi a befogott állat, az elhullott állatok száma, mert a 
gyepmesteri telep újraindításához szükség volt forgalmi adatokra is. A számadatokat alá is 
tudja támasztani, mert fotók készülnek. Atrocitások folyamatosan érik a lakosok részérıl, 
különösen az ebekkel kapcsolatban. Elmondja, sokszor elıfordul, hogy nem veszik át a 
lakosok az írásos figyelmeztetést.  
 
Pap Tibor – polgármester: Kérdése, hogy szabálysértésre tett feljelentések száma mennyi volt 
és általában milyen ügyekben történt? 
 
Augusztiny Zoltán – közterületi ır: Szabálysértésre feljelentés nem kerül sok esetben sor, de 
ebekkel kapcsolatban és főnyírással kapcsolatban fordult elı. Elmondja, most is az a célja, 
hogy megkeresi a tulajdonosát az ebnek, ezekbıl vannak fıként a feljelentések. Az írásbeli 
felszólítás után is próbálja meggyızni az illetıt.  
 
Nyuzó Marietta - Oktatási- Közmővelıdési- Sport és Ügyrendi Bizottság tagja: Megköszöni 
Augusztiny Zoltán közterületi ırnek a tájékoztatást. Megkérdezi van-e még valakinek 
bejelentése a zárt ülés napirendi pontjának megtárgyalása elıtt? 
Megállapítja, hogy bejelentés nem hangzott el. 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell folytatnia kitüntetési 
ügy tárgyalása érdekében. Megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
A zárt ülés anyaga az I-1/24-3/2012. iktató számú külön jegyzıkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzıkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
A bizottsági tag megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1700 órakor bezárja. 
 

Kelt: mint az elsı oldalon 
 
A jegyzıkönyv hiteléül: 
 ________________________ 
 Nyuzó Marietta   
 bizottság tagja 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzıkönyvvezetı 


